
 
 

 Protokół Nr XXXV/09 
z odbytej nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

w dniu 9 września 2009r. o godz.10:00 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie. 

 
1.Sprawy regulaminowe 

 
Ad.1.1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Przewodnicząca Rady Barbara Szostak otworzyła XXXV sesję Rady Miejskiej. 
Po powitaniu radnych i przybyłych gości oświadczyła, iŜ zgodnie z listą 
obecności, aktualnie w sesji uczestniczyło 14 radnych (nieobecna 
usprawiedliwiona radna Joanna Rycerz ), co wobec ustawowego składu rady 
15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
decyzji (lista obecności radnych i gości stanowi załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu). 
 

Ad.1.2. 
 
Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 
Przewodnicząca  zwróciła się z zapytaniem , czy są  inne propozycje lub uwagi  
do porządku obrad.  
Innych propozycji i uwag do porządku obrad radni nie zgłos ili. 
 
Ad.1.3. 
 
Przedstawienie porządku obrad. 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono. 
 
Porządek obrad przyjęto poprzez aklamację. 
 
Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodnicząca poinformowała, iŜ radni nie wnieśli poprawek i zastrzeŜeń do 
przedstawionego protokołu Nr XXXV/09 z sesji odbytej w dniu 24.08.2009r. w 
związku z czym przyjęcie protokołu poddała pod glosowanie. 
 
Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych. 
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Ad.1.5. Interpelacje , wnioski, zapytania i sprawy róŜne. 
 
W tym  punkcie głos zabrał radny Andrzej Pych pytając, czy Powiat planuje 
inwestycje związane z budową dróg w Gminie Rzepin z Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych ze środków  tzw. „Schetynówki”. 
Chodzi głównie o to, czy będzie złoŜony projekt na budowę dróg w Gm. Rzepin   
ze środków „Schetynówki”, gdyŜ  z tego co radnemu wiadomo starostwo innym 
gminom pomaga. W związku z czym chciałby wiedzieć, czy  Gm. Rzepin moŜe  
liczyć równieŜ na  pomoc ze strony starostwa w tej konkretnej sprawie. 
 
Ad. 1.6. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje , wnioski , zapytania i sprawy 
róŜne. 
 
Głos zabrał Starosta Słubicki Pan A.Bycka informując, iŜ nie daleko jak wczoraj 
odbyło się posiedzenie robocze komórki zajmującej się drogami i pewne 
ustalenia zapadły. 
Na pewno powiat będzie korzystał z projektu rządowego z tzw.„Schetynówki „ 
Ŝeby poprawić infrastrukturę drogową w powiecie. 
Nie chciałby wyprzedzać faktów jeśli chodzi o budowę dróg w Gm. Rzepin. 
JednakŜe na początku wakacji  odbyło się spotkanie burmistrzów  w starostwie i 
pewne propozycje  zapadły. 
Z wiedzy jaką posiadał na obecną chwilę starosta , powiat z gminami na rok 
2010 i 2011 ma zapewnioną kwotę na całość inwestycji na ponad 3 mln. zł. 
Dlatego musi zapaść decyzja  gdzie i co będzie robione. 
Gmina Rzepin składała propozycje na dwie inwestycje ( jedną mniejsza i jedną 
większą). 
Ponadto jeśli dojdzie do jakiejkolwiek inwestycji - są propozycje , aby podjąć 
takie , które są set tysięczne. 
PoniewaŜ w ramach tych robót moŜna wykonać dwie inwestycje, zakłada się, Ŝe  
jeśli jest środków ponad 3 mln. zł. to np. jedna inwestycja wyniesie 1,5 mln.zł., 
a druga 2 mln. zł. oczywiście w miarę potrzeb i realności tych inwestycji. 
Poza tym  starosta  posiada informację, Ŝe  burmistrzowie spotkają się z 
wicestarostą i z zarządem , który  bezpośrednio zajmuje się tymi sprawami. 
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Ad.2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
Ad.2.1. wraŜenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słubickiego w 
sprawie likwidacji SP ZOZ w Słubicach. 
 
Głos zabrał burmistrz A.Skałuba informując , iŜ na bazie projektu rządowego 
jest moŜliwość przekształcenia SP ZOZ  w inny „twór” , który pozwoliłby 
oddłuŜyć jednostkę SP ZOZ. 
Zdaniem burmistrza program ten jest zasadny , wobec tego opinia burmistrza 
jest pozytywna , jeśli chodzi o przekształcenie SP ZOZ w Niepubliczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej w Słubicach. 
JednakŜe co do meritum sprawy wypowie się dyrektor SP ZOZ Pani Katarzyna 
Lebiotkowska. 
 
Następnie głos zabrał Starosta A.Bycka informując , iŜ po upowaŜnieniu przez 
Zarząd Powiatu Słubickiego  do podjęcia działań w wyznaczonym kierunku, 
było to bardzo duŜe wyzwanie dla starosty. 
Na wstępie skierowano kroki w kierunku Warszawy, aby dowiedzieć się o co,  
tak naprawdę chodzi w planie rządowym „B”, a  po 2,5 miesięcznej pracy 
Zarząd Powiatu podjął decyzję wspólnie z dyrekcją  SP ZOZ , Ŝe jest to bardzo 
słuszny kierunek.  
W związku  z czym  wystąpiono do gminy o podjęcie uchwały w sprawie 
wyraŜenia opinii w ww. sprawie. 
Ponadto naleŜy podkreślić , iŜ sytuacja z jakiej moŜna skorzystać , pewnie się 
juŜ nie powtórzy  , gdyŜ jak wszyscy radni wiedzą w naszym kraju juŜ 
dwukrotnie próbowano ratować szpitale w róŜnych jednostkach  i z róŜnym 
skutkiem to wyszło. 
JednakŜe Powiat Słubicki skorzystał po raz pierwszy  sześć lat temu z 
restrukturyzacji i naleŜy stwierdzić , Ŝe to się udało. 
Szpital został oddłuŜony dość mocno - kwota 12 mln. zł., lecz zadłuŜenie 
wynosiło nieco więcej , w związku z czym kwota , która obciąŜa nadal 
jednostkę, a tym samym powiat - to rząd następnych 12,5 mln. zł. - okres spłaty 
rozłoŜono do 2027r., plus  odsetki w kwocie 10 mln. zł. 
 
Ponadto  poinformował radnych jakie są delegacje – otóŜ staroście jest niełatwo 
się w tym temacie poruszać , a to dlatego iŜ,  Ŝeby jakakolwiek furtka była 
spełniona , to starosta teŜ musiał podjąć wyzwanie polegające na tym, Ŝe aby 
mieć to oddłuŜenie , naleŜało wyłoŜyć pieniądze od razu – więc w przeciągu 
niespełna kwartału wyłoŜono 3 mln. zł. 
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W związku z czym Starosta  staje , przed duŜym wyzwaniem finansowym i 
obciąŜeniem powiatu, lecz uwaŜa , Ŝe gra jest warta tego wszystkiego dlatego , 
iŜ szpital jako niepubliczna jednostka będąca dalej przy 100% udziale Powiatu 
(ulegnie jedynie zmianie forma przedsięwzięcia), na którą dalej wpływ będzie 
miał starosta,  dalej będzie dyrektor (prezes), który  będzie zarządzał jednostką. 
Poza tym nikt inny szpitala  nie przejmie , gdyŜ nieruchomość ta będzie pod 
ścisłą kontrolą jednostki samorządowej , jaką jest Powiat. 
Ponadto przekształcenie szpitala przyczyni się do tego, Ŝe zostanie równieŜ 
oddłuŜony  Powiat, Ŝe kaŜde środki finansowe, które będą w późniejszym czasie 
pomocne w rozwijaniu się tej jednostki , będą tylko i wyłącznie kierowane dla 
niej. 
NaleŜy dodać , iŜ w szpitalu słubickim  , juŜ od kilku lat dzieje się coraz lepiej 
dlatego trzeba trwać w tym na dal. 
Stąd teŜ obecność starosty i dyrektor Lebiotkowskiej  na dzisiejszej sesji, gdyŜ 
intencją jest , aby decyzje były podejmowane wspólnie , mówiące o tym , Ŝe 
jako samorząd duŜej gminny powiatu słubickiego, przychyla się do takiej , a nie 
innej myśli Zarządu Powiatu , Rady Powiatu  jak i równieŜ społeczeństwa 
lokalnego. 
Starosta ma nadzieję , iŜ sytuacja taka po raz kolejny się nie powtórzy.  
NaleŜy dodać, iŜ powiat słubicki jest jednym z nielicznych powiatów (Ŝeby nie 
rzec w województwie) na dzień dzisiejszy, który w ogóle podejmuje takie 
wyzwanie. 
RóŜnie jest postrzegany plan rządowy „B”, lecz starosta ma  
wielką nadzieję i determinację do tego , Ŝe to się uda - dodając , Ŝe dla nie 
wszystkich szpitali tego „chleba” wystarczy. 
Dlatego jeśli szpital słubicki będzie w ścisłej czołówce tego przedsięwzięcia (tak 
jest na tą chwilę) to jest  realna szansa , Ŝeby uzyskać  prawie  maksymalne 
oddłuŜenie, a co za tym idzie lepsze funkcjonowanie tej jednostki i  bardziej 
sprawne  wyjście na inne horyzonty.  
Nikt nie przewidzi jaka  będzie prowadzona specjalizacja w tym szpitalu za 10 
lat, być moŜe będzie   musiała się zmienić,  do tego będą potrzebne środki 
finansowe , w związku z czym będzie moŜliwość doposaŜenia taką spółkę. 
Dlatego zwrócił się do radnych o podjęcie słusznej decyzji, a  decyzja Rady 
Miejskiej Rzepina jest wiąŜąca, gdyŜ  podjęta uchwała zostanie przesłana do 
sprawdzenia  słuŜbom Wojewody. 
SłuŜby Wojewody będą brały pod uwagę jak poszczególne jednostki samorządu 
odnoszą się do procesu społecznego. 
JednakŜe zagroŜenia starosta nie widzi. 
 
 



-5- 
Natomiast jeśli chodzi o pracowników , mogą się pojawić zwolnienia bardzo 
minimalne  kilkuprocentowe (3-7%) , lecz jak pokazuje Ŝycie są ludzie 
zwalniani przy tworzeniu spółki , a potem są przyjmowani ponownie  , bo 
wyliczenia pokaŜą , Ŝe potrzeby są większe.  
NaleŜy dodać , iŜ zarządzanie swoim , ma się  nieco inaczej jak zarządzanie 
substytem państwowym. 
 

Następnie głos zabrała dyrektor SP ZOZ Pani K. Lebiotkowska dziękując na 
wstępie za zaproszenie na dzisiejszą sesję. 
Ponadto wyjaśniła, iŜ Pan Starosta odniósł się bardzo wyczerpująco do ww. 
zagadnienia.  
JednakŜe z punktu widzenia dyrektora ZOZ , naleŜy stwierdzić , Ŝe projekt ww. 
uchwały jest jednym  z etapów realizacji programu rządowego pn. „Wsparcie 
jednostek samorządu terytorialnego w działaniach stabilizujących system ochro-
ny zdrowia” ,  do którego to programu powiat słubicki jako organ prowadzący 
SP ZOZ zdecydował się przystąpić. 
Program ten daje szansę szpitalowi pozyskania moŜliwości oddłuŜenia w 
zakresie zobowiązań  m.in. związanych  z kredytami  zaciągniętymi w  etapie  
I restrukturyzacji, która odbyła się w latach 2005-2007. 
NaleŜy nadmienić , iŜ przystępując do I etapu restrukturyzacji szpital  w 
Słubicach posiadał przeszło 20 mln. zł. zobowiązań wymagalnych. 
Dzięki tym działaniom udało się ograniczyć to zadłuŜenie – zmniejszając do 
poziomu 12,5 mln. 
ZadłuŜenie to zostało zamienione z wymagalnych na długoterminowy kredyt, 
jaki szpital zaciągnął , poręczony przez powiat- na spłatę zobowiązań , które nie 
podlegały umorzeniom. 
Natomiast kwota 12 mln. została umorzona  w drodze realizacji  załoŜeń I 
programu restrukturyzacji przyjętej w 2005r. 
Zaciągnięty  kredyt ,  trzeba spłacać przez 25 lat plus odsetki - który bardzo 
mocno obciąŜa szpital m.in. nie pozawala na bieŜąco wykonywać modernizacji i  
nowych inwestycji. 
  

Nadmienić trzeba, iŜ pojawiła się szansa więc  naleŜałoby z niej  skorzystać. 
Aczkolwiek gwarancji na oddłuŜenie nie ma , lecz trzeba podjąć działania , 
które pozwolą po tę szansę sięgnąć. 
Jest przygotowany program reorganizacji, który zakłada  prognozy na najbliŜsze 
5 lat  funkcjonowania Niepublicznego ZOZ. 
Przygotowano równieŜ szereg innych dokumentów m.in. uchwał, które 
podlegają zaopiniowaniu przez radę miejską, radę powiatu i związki zawodowe. 
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Jak widać proces przekształcenia jednostki jest bardzo Ŝmudny i 
skomplikowany,  wymagający  podjęcia szeregu róŜnych działań, lecz 
jednoznacznie trzeba podkreślić , iŜ cel jest jeden -„totalne oddłuŜenie szpitala”. 
Natomiast po spełnieniu szeregu etapów formalnych Minister Zdrowia i Min. 
Finansów podejmie decyzję o tym , czy ten program jaki został przygotowany 
jest  programem na tyle wiarygodnym , Ŝe szpitalowi w Słubicach dotacja 
bezzwrotna na spłatę  12 mln. zł. kredytu obrotowego się naleŜy. 
Pani Dyrektor ma jednak nadzieję , Ŝe tak się stanie, poniewaŜ będzie to 
ogromna moŜliwość rozwoju szpitala w  Słubicach  w kolejnych latach. 
 
Dodać naleŜy , iŜ juŜ wiele zrobiono w ciągu ostatnich lat , lecz jest jeszcze 
wiele do zrobienia, dlatego bez środków finansowych będzie to po prostu nie 
moŜliwe. 
Wyjaśniła  , iŜ  przekazała radnym sens i idee  procesu przekształcenia szpitala. 
 

Zdając sobie sprawę , Ŝe gmina ma wiele róŜnych swoich zadań , z którymi się 
teŜ boryka. 
JednakŜe liczy , Ŝe po oddłuŜeniu  tego cięŜaru jaki szpital ponosi ( jest to 
niebagatelna kwota, bo 100 zł. miesięcznie) będą zdecydowanie większe 
moŜliwości , Ŝeby planować samodzielne finansowanie działań statutowych 
szpitala , a takŜe inwestycji ,odnowy bazy i sprzętu , który jest niezbędny w 
procesie leczenia pacjentów. 
 
Nadto wyjaśniła , iŜ program rządowy  „B” i ustawa o zakładach opieki 
zdrowotnej dopuszcza jedyną moŜliwość przekształcenia szpitala w drodze 
likwidacji. 
Stąd teŜ nie ma moŜliwości skorzystania z dotacji bez podjęcia  kroku 
związanego z likwidacją SP ZOZ i utworzeniem zakładu nowego juŜ 
Niepublicznego ZOZ, który będzie funkcjonował w ramach spółki prawa 
handlowego. 
Dlatego działania te są ściśle ze sobą powiązane tak , by zachować płynność i 
ciągłość w udzielaniu świadczeń medycznych, a taki cel będzie przyświecał 
Niepublicznemu ZOZ , który powstanie w miejsce  istniejącego Samodzielnego 
Publicznego  ZOZ w Słubicach. 
 
Przewodnicząca podziękowała za wystąpienie i przekazanie merytorycznej 
strony problemu ,otwierając jednocześnie dyskusję nad projektem uchwały 2.1.  
w sprawie wyraŜenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu w sprawie 
likwidacji SP ZOZ w Słubicach. 
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Na wstępie głos zabrał radny J. Dudzis – pytając, czy w przypadku nie 
oddłuŜenia szpitala, pozostanie w dalszym ciągu SP ZOZ. 
Ponadto jeśli program oddłuŜenia się uda,  czy będą ściągani jeszcze inni 
najbardziej potrzebni specjaliści nawet  z Poznania , czy Warszawy do pracy w  
szpitalu w Słubicach.   
 

Odpowiadając na pytanie Pan Starosta stwierdził, iŜ jeśli program nie wyjdzie  
w dalszym ciągu będzie funkcjonować SP ZOZ. 
 

Dyrektor Lebiotkowska potwierdziła , iŜ gdyby tak się zdarzyło , Ŝe powiat nie 
dostanie dotacji, wówczas wszystko wraca do punktu wyjścia, czyli dalej 
funkcjonuje SP ZOZ. 
Ponadto naleŜy stwierdzić, iŜ radny poruszył bardzo istotną materię, bo szpital 
to nie tylko budynek , karetki i sprzęt , lecz pracownicy i specjaliści dzięki 
którym szpital istnieje , a pacjenci są poddawani procedurom mającym na celu 
poprawę stanu zdrowia. 
 

Wyraziła równieŜ zadowolenie , Ŝe zwrócono uwagę na pozyskiwanie 
specjalistów z innych miast , czy województw. 
Poinformowała takŜe , iŜ  jest juŜ na etapie finalizowania umowy z kliniką  w 
Szczecinie  na podpisanie współpracy w zakresie wspierania specjalistów 
słubickich nie tylko w zakresie naukowym , lecz  takŜe w wykonywaniu np. 
operacji kręgosłupa. 
Jest jednak duŜo do zrobienia w tej kwestii i jest to trudna materia, bo 
specjalistów jest niewielu. 
W chwili obecnej przyjeŜdŜa chirurg zajmujący się chirurgią ręki , który 
przyjeŜdŜa 2 razy w miesiącu  z Poznania. 
Pani Dyrektor pracuje nad tym , Ŝeby szpital słubicki mimo ,tego , Ŝe jest 
szpitalem pierwszego poziomu referencyjnego - realizował świadczenia na jak 
najwyŜszym poziomie, po to m.in. są właśnie te starania.  
UwaŜa jednak , Ŝe przekształcenie nie przeszkodzi , lecz stworzy dodatkowe 
moŜliwości , bo na dzień dzis iejszy jako SP ZOZ nie moŜna uruchomić 
chociaŜby realizacji procedur medycznych, czy porad odpłatnie – ustawa 
o ZOZ mówi jednoznacznie. 
Pacjenci się buntują , bo praktycznie w grudniu powinien być zamknięty szpital 
poniewaŜ jest wyczerpany kontrakt  z NFZ. 
JednakŜe  nie moŜna tego zrobić , bo nie moŜna odmówić pacjentowi, który jest 
w stanie zagroŜenia  leczenia. Natomiast zabiegi planowe będą czekać na nowy 
kontrakt. 
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Nadmienić naleŜy, iŜ są tacy pacjenci , którzy chcieliby skorzystać z usług np. 
urologa dzis iaj , a nie za 3- miesiące płacąc za wizytę 50zł. , lecz w SP ZOZ 
takiej moŜliwości nie ma. 
 
Natomiast w NZOZ takie moŜliwości będą, w zakresie  zabiegów operacyjnych 
równieŜ,  wiele osób korzysta z odpłatnych świadczeń opieki zdrowotnej. 
JednakŜe nie kaŜdego na to stać , dlatego musi być ta moŜliwość i gwarancja, 
Ŝe dla osoby która nie będzie miała moŜliwości finansowych znajdzie się 
miejsce w szpitalu i w ramach finansowania ze środków publicznych takie 
leczenie będzie realizowane - tak na pewno będzie. 
Aczkolwiek NFZ ma ograniczone środki finansowe i dlatego są duŜe kolejki do 
specjalistów. 
Ponadto  pani dyrektor stara się juŜ od wielu miesięcy , aby kadra była ciągle 
uzupełniana , Ŝeby  pojawiali się nowi specjaliści jak równieŜ , są czynione 
starania , aby personel średni i pielęgniarski równieŜ się szkolił i podwyŜszał 
kwalif ikacje. 
 

Nadmieniła równieŜ , Ŝe tak teŜ się odbywa , bo Pani Barbara Szostak została 
wykwalif ikowanym ratownikiem medycznym- korzystając z okazji złoŜyła 
serdeczne gratulacje. 
Poinformowała jednocześnie , iŜ juŜ bez Ŝadnych przeszkód będzie mogła 
jeździć  w rzepińskiej karetce pogotowia. 
 

Ponadto radny G. Kazieczko pytał, czy przekształcenie SP ZOZ  w  NZOZ  
nie pociągnie za sobą negatywnych skutków, jeśli chodzi o  zawarcie umowy  z 
NFZ, czy szpital nie będzie traktowany gorzej , czy np. refundacja nie będzie 
opóźniona bądź niewystarczająca. 
Pani Dyrektor odpowiedziała, Ŝe nie, poniewaŜ kaŜda jednostka negocjuje 
kontrakt z NFZ, czy jest publiczna , czy teŜ nie – jest to program rządowy. 
Ponadto szpital nie jest jedynym, który do tego programu przystępuje, poza tym 
program reorganizacji zanim ostatecznie dojedzie do przekształcenia  , będzie 
równieŜ opiniowany przez NFZ. 
W tym programie m.in. są planowane przychody z NFZ  , więc musi być 
porozumienie. Dlatego zanim ostatecznie  został przygotowany dokument w 
postaci biznesplanu był konsultowany z NFZ , po to , aby ustalić , Ŝe poziom 
finansowania , taki jaki jest obecnie nie będzie przynajmniej gorszy. 
Jest to bardzo istotny element tego procesu, Ŝeby nie było momentu zachwiania 
ze strony płatnika, dlatego wszystko się odbywa w uzgodnieniu 
z róŜnymi  instytucjami i z płatnikiem. 
Jest to komercjalizacja , a szpital będzie nadal jednostką samorządową , lecz na 
prawach spółki prawa handlowego, takŜe wszystko odbywa się  w uzgodnieniu z 
płatnikiem jakim jest NFZ. 
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Następnie głos zabrał radny Andrzej Udziela  informując , iŜ jest za 
przekształceniem szpitala , uwaŜa Ŝe podjęto słuszną decyzję. 
JednakŜe  zwrócił się z pytaniem ,czy nie ma innej formy przeniesienia  
pracowników, poniewaŜ wśród pracowników  jest zła atmosfera. 
Poza tym czytając artykuł w gazecie przy zwolnieniach grupowych  są, to 
niemałe koszty ,pytał więc , czy  nie moŜna by tego kosztu uniknąć. 
 
Pan Starosta odpowiedział, iŜ Zarząd Powiatu zastanawiał się nad tym, jaka 
forma byłaby najbardziej korzystna dla Powiatu , dla nowej spółki i dla 
pracowników. 
Nie ukrywał ,Ŝe Starostwo chce uniknąć wszelkich problemów , dlatego 
najlepiej będzie  jeś li postąpi zgodnie z art.23’ kodeksu pracy. 
UwaŜa , iŜ warto wypłacić odprawy , po to choćby , aby przyszły podmiot nie 
miał obciąŜeń. 
 

Natomiast jeśli chodzi o ewentualne zwolnienia - głównie chodzi o to, Ŝeby 
zwolnić bezkolizyjnie ludzi np. ktoś ma wypracowaną emeryturę to odejdzie, 
właśnie  na takiej zasadzie planuje się zwolnienia. 
Szeroko rozwaŜano problem odpraw , jednakŜe uzgodniono ,Ŝe będą wypłacone 
odprawy po to , Ŝeby w późniejszym czasie nie było roszczeń do nowej spółki, 
bo  nie wiadomo , czy dany pracownik będzie chciał pracować nadal w tej 
jednostce. 
 
Ponadto radny Radzik pytał, czy prawdą jest, Ŝe pielęgniarki pracują na 
kontraktach i pracują często po 400 godz. w miesiącu. 
GdyŜ nie wyobraŜa sobie jak  pielęgniarka maŜe być opanowana w pracy po 
przepracowaniu tylu godzin. 
UwaŜa , iŜ przy powołaniu spółki personel zostanie dociąŜony tym 7% 
zwolnieniem ludzi. Dlatego pracujący personel będzie ciągle zmęczony i nie 
będzie spełniał dobrze swojej roli , bo będzie zbywał pacjenta, a jak wszystkim 
wiadomo , osoby chore wymagają  serdeczności od pielęgniarek.  
  
Głos zabrała  dyrektor Lebiotkowska informując, iŜ biznesplan  nie zakłada 
zwolnień. Program ten  nie zakłada równieŜ Ŝadnych zmniejszeń w zakresie 
kwot przeznaczanych na wypłatę wynagrodzeń. 
Na dzień dzisiejszy szpital nie posiada Ŝadnego planu , ani listy osób , które 
pracy nie otrzymają, na tym etapie nikt nie analizował. 
NaleŜy dodać, iŜ  na tą chwilę nie ma gwarancji, czy szpital dotację otrzyma, 
czy się będzie naleŜała i czy wejdzie w to. 
Natomiast procedury będą takie, Ŝe we wrześniu wszyscy pracownicy otrzymają 
wypowiedzenia zgodnie z kodeksem pracy Pani dyrektor równieŜ. 
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Natomiast jeśli okaŜe się , Ŝe w grudniu powiat dotacji nie otrzyma na spłatę 
istniejącego długu ,wypowiedzenia  zostaną cofnięte. 
Nadmieniła jednocześnie , iŜ jest to teŜ ryzyko drugiej strony  , bo pracownicy 
mogą równieŜ podziękować za pracę. 
Zapewniła, iŜ nie ma Ŝadnego planu , ani listy kto będzie zwolniony, jak 
równieŜ nie ma takiej sytuacji , Ŝe ktoś pracuje 400 godz. i więcej. 
Kontrakty są - uruchomiono je dlatego właśnie , Ŝe personelu było za mało. 
Personel na umowę o pracę moŜe pracować nie więcej niŜ 168 – jest to etat. 
Natomiast lekarzy którzy nie podpisali kontraktu , mają umowę o pracę jest 
ich 5 , pracują oni 3 razy w tygodniu , bo taka jest dyrektywa unijna. 
Ponadto ,Ŝeby realizować kontrakt z funduszem i udzielać świadczeń , bo 
zapotrzebowanie jest duŜe dyrektor zdecydowała się na kontrakty zadaniowe 
dla lekarzy. 
W związku  z czym lekarz ma płacone za konkretną poradę w poradni , za 
wykonany zabieg operacyjny , a  nie za to , Ŝe jest 8 godz. w  pracy.  
Natomiast pielęgniarka ma płacone za godzinę pracy, dlatego była konieczność 
uruchomienia kontraktów, bo szpital nie był  w stanie zapewnić  zmian do 
pracy, lecz Ŝadna  z osób nie przekracza 400 godz. jest to po prostu nie prawda. 
Zdementowała taką informację. 
Jak równieŜ Pani dyrektor nie zadeklaruje , Ŝe wszyscy  na tych samych 
warunkach otrzymają zatrudnienie. 
Analizowano róŜne warunki przejęcia osób z SP ZOZ do NZOZ , bazowano teŜ  
na doświadczeniach jednostek , które takich przekształceń dokonały. 
Dlatego uzgodniono, iŜ na skróty nie moŜna iść np.za porozumieniem stron, bo 
są wyroki sądu , gdzie jasno jest wyraŜone , Ŝe przy przejściu z jednego zakładu 
do drugiego, naleŜy się odprawa i trzeba ją wypłacić, dlatego naleŜy przeciąć 
pępowinę – dodaje. 
Dyrektor Lebiotkowska jest 13 dyrektorem i ciągle spłaca czyjeś długi i ciągle 
się dowiaduje, Ŝe ktoś przed nią czegoś nie wypłacił. 
NaleŜy dodać , Ŝe są pracownicy , Ŝe nie dochodzą roszczeń sprzed 3 lat za 
nadgodziny, ale i są tacy, którzy idą do sądu i egzekwują to, co im się naleŜy , 
bo ich kodeks chroni. 
Dlatego Pani dyrektor nie widzi moŜliwości pracy w przyszłej spółce. 
Będą zmiany , lecz zmiany jednostkowe, kosmetyczne. 
Nie zakłada się  w Ŝadnym miejscu programu restrukturyzacji , czy zmniejszenia 
kadry o 50 % po to, Ŝeby zaoszczędzić , bo szpital restrukturyzację zatrudnienia  
juŜ przeszedł kilka lat temu-  gruntowną. 
Natomiast obecna restrukturyzacja dotyczy tylko i wyłącznie zadłuŜenia. 
Zmiany mogą być na takiej zasadzie, Ŝe pielęgniarka będzie pracowała na innym 
oddziale, lecz wszystko to będzie miało na celu , Ŝeby była jeszcze lepsza 
organizacja pracy, która będzie słuŜyła pacjentowi. 
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Pani Dyrektor zgadza się , Ŝe jest niepokój wśród pracowników , tak było , jest i 
będzie ludzie boją się zmian – jest to naturalne. 
Dyrekcja stara się te wątpliwości rozwiać. 
Natomiast jest problem , Ŝeby poskładać personel i Ŝeby było komu pracować, 
gdyŜ jest ogromny problem z personelem średnim, pielęgniarskim i lekarskim,  
bo tych ludzi na rynku nie ma , dlatego cierpi na tym jakość. 
Pani dyrektor chętnie zatrudniłaby do pogotowia lekarza z kwalifikacjami z  
medycyny ratunkowej , tylko ich na rynku nie ma. 
Dlatego posiłkuje się lekarzami, którzy w ogóle chcą pracować i wykonywać tę 
pracę. 
 
Następnie radny A. Pych pytał ( biorąc pod uwagę, Ŝe plan „B” przejdzie), czy  
100%  udział starostwa, będzie mógł wykupić ktoś inny, czy moŜe wejść inna 
spółka w istniejącą spółkę. 
 
Starosta  A.Bycka wyjaśnił, iŜ na pewno tak -moŜliwości jest kilka. 
NaleŜy dodać , iŜ były prowadzone rozmowy z burmistrzami na temat 
ewentualnego udziału gmin powiatu słubickiego  w tej spółce. 
JednakŜe  wspólnie z zarządem ustalono, Ŝe  współpraca  na ten czas jest bardzo 
dobra z gminami, dlatego postanowiono , Ŝeby to co jest nie starać się psuć, 
bądź nawet zachwiać. 
Gmina Rzepin uczestniczyła w pewnym dofinansowaniu szpitala m.in. w 
zakupie karetek pogotowia. 
W dokumentacji widnieje  zapis , Ŝe moŜe być dokapitalizowanie udziału 
poprzez którąś z gmin na dogodnych warunkach , lecz naleŜy  zdać sobie  
sprawę , Ŝe wejście w udział jest waŜne, ale i teŜ jest odpowiedzialność duŜa, a 
dopiero potem są zyski. 
Najpierw trzeba wyłoŜyć środki, potem ponieść odpowiedzialność , bo moŜe 
wyjść  bądź nie , a później ewentualny udział w zyskach, który  ma nadzieję - 
będzie. 
Niemniej jednak moŜliwość przyszłej spółki jeś li chodzi o dokapitalizowanie się 
istnieje. 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
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Przewodnicząca o godz. 10.55 ogłosiła 10 min. przerwę w obradach.  
 
 Po przerwie o godz.11.05 wznowiono obrady. 
 
Przewodnicząca zgłosiła wniosek , aby usunąć błąd pisarki w zawiadomieniu  
porządku obrad, polegający na tym , Ŝe projekt uchwały 2.5. w sprawie 
zaciągnięcia poŜyczki długoterminowej z WFOŚGW w Zielonej Górze 
przenieść w miejsce uchwały 2.3.w sprawie 
zaciągnięcia przez Gm. Rzepin kredytu długoterminowego, a projekt uchwały 
2.3. w miejsce uchwały 2.5. 
 
PowyŜszy wniosek poddano pod głosowanie. 
 
Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych. 
 
Ad.2.2 w sprawie zmian budŜetu i w budŜecie. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe w uchwale tej chodzi o zmianę wartości dwóch 
duŜych inwestycji gminnych pn. „Termomodernizacja obiektów oświatowych” 
oraz „Uregulowanie systemu gospodarki ściekowej  aglomeracji Rzepin”. 
Jak wszystkim wiadomo przetargi się odbyły – wartości  są juŜ znane  , dlatego 
trzeba dokonać korekty kwot, które były wcześniej zaplanowane. 
Dodatkowo w międzyczasie gmina otrzymała z Kuratorium Oświaty pismo , Ŝe 
przekazuje środki w wysokości 24.800zł.  na wyprawkę szkolną dla  uczniów z 
terenu Gm. Rzepin. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
 Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 
Ad.2.3. 
W sprawie zaciągnięcia poŜyczki długoterminowej z WFOŚiGW w Zielonej 
Górze. 
 

Pani Skarbnik wyjaśniła, iŜ gmina ma moŜliwość zaciągnięcia poŜyczki z 
WFOŚiGW w Zielonej Górze do wysokości 60% kosztów kwalifikowanych 
zadań inwestycyjnych dot. ochrony środowiska. 
Warunki te spełniają dwa zadania inwestycyjne pn. „Termomodernizacja 
obiektów oświatowych” oraz „Uregulowanie systemu gospodarki ściekowej  
aglomeracji Rzepin”. 
W związku  z tym przedkłada się projekt uchwały. 
Pytań nie zgłoszono.  
 
 Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
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Ad.2.4. w sprawie zaciągnięcia przez Gm. Rzepin kredytu 
długoterminowego w Banku Gospodarstwa Krajowego z linii kredytowych 
Europejskiego Banku Inwestycyjnego (EBI). 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła,  iŜ w par. 2 pkt 1 mylnie wpisano kwotę - jest 
905.296,47 , winno być 1.447.030,98zł. oraz  w punkcie 2 - jest  
1.447.030,98zł.,  a winno być 905.296,47zł. 
 

RównieŜ w paragrafie 3  naleŜy dodać zdanie „ spłata kredytu wraz z odsetkami 
uwzględniając roczną karencję w spłacie, następować będzie  z dochodów 
własnych gminy w latach 2011-2025”. 
Natomiast jeśli chodzi o kredyty – jest to uzupełnienie wartości do wkładu 
własnego gminy dla realizacji dwóch zadań inwestycyjnych pn. 
„Termomodernizacja obiektów oświatowych” i „Uregulowanie systemu 
gospodarki ściekowej  aglomeracji Rzepin” oraz  50% wartości realizowanej 
inwestycji pn. ”Moje boisko Orlik 2012”. 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 
Ad.2.5. w sprawie zaciągnięcia przez Gm.Rzepin kredytu 
długoterminowego. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, iŜ z Europejskiego Banku Inwestycyjnego gmina 
zaciągnie kredyt  w wysokości 50% wartości realizowanej inwestycji pn.„Moje 
boisko Orlik 2012” , a  drugie 50% z banku komercyjnego w trybie przepisów 
prawo o zamówieniach  publicznych oraz  w budŜecie jest zapisane , Ŝe deficyt 
budŜetowy zostanie pokryty ze środków z kredytu , dlatego zgodnie z zapisem 
naleŜy z banku komercyjnego zaciągnąć jeszcze następny kredyt w wysokości 
1.096.999zł. 
Ponadto w paragrafie 4 naleŜy zmniejszyć okres kredytowania na lata 2010-
2019 (było 2010 -2025). 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
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Poza tym głos zabrał burmistrz Skałuba informując, iŜ w związku z kredytami 
jakie gmina w szybkim tempie załatwia, aby pokryć swój udział, naleŜy 
nadmienić ,iŜ  termomodernizacja szkoły w Kowalowie jest juŜ na ukończeniu , 
w drugim etapie jest LO w Rzepinie  oraz Przedszkole Nr 2 , a na końcu będzie 
szkoła podst. nr 1. 
Dobiega równieŜ końca budowa boisk z programu pn. ”Moje boisko Orlik 
2012”- zakończenie inwestycji  przypada na dzień 15 października 2009r.  
Poinformował takŜe, iŜ została podpisana umowa z Marszalkiem Województwa 
na zadanie pn. Odnowa wsi dot. Kowalowa. 
Będą budowane dwa boiska plus cała infrastruktura z bieŜnią – realizacja 
nastąpi w 2010 r. ze środków  50% UE i 50% gminy. 
Przy czym gmina będzie potrzebować 1 mln. zł. na pokrycie całości zadania. 
Ponadto jeśli chodzi  o modernizację stadionu – do końca września zostanie 
wykonane oświetlenie stadionu juŜ na miarę I ligi. 
Natomiast jeśli chodzi o kanalizację , po uwzględnieniu spraw związanych z 
odwołaniem firmy , która  przetarg przegrała (12 firm złoŜyło oferty) do końca 
września nastąpi podpisanie umowy z wykonawcą i podpisanie umowy z 
Marszałkiem na środki unijne. 
Poza tym w dniu wczorajszym odbyło się takŜe spotkanie w sprawie 
modernizacji oświetlenia ulicznego na terenie całej gminy. 
Przedstawiciele energetyki oraz firmy, która będzie  wykonywać modernizację , 
deklarują Ŝe do  połowy 2010 r. zostanie wykonane, będą teŜ wymienione 
Ŝarówki na energooszczędne. 
PowyŜszą informację burmistrz przekazał, aby radni mogli odpowiedzieć na 
pytania mieszkańców, co dzieje się w gminie Rzepin. 
 

Ponadto radny G. Kazieczko zaprosił radnych na posiedzenie Komisji Oświaty, 
które odbędzie się w dniu dzisiejszym o godz.13.00. 
Komisja dokona wizytacji placówek oświatowych na terenie gminy. 
 
Ad.3. Zamknięcie sesji. 
 

Wobec zrealizowania tematów obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Barbara Szostak o godz.11.20 zamknęła XXXV nadzwyczajną sesję Rady 
Miejskiej w Rzepinie. 
 

Protokółowała:                                                       
 
M.Szewczyńska                                                             Przewodniczyła: 
 
                                                                         Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
                                                                              (-)    Barbara Szostak 


